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    R O M Â N I A 

JUDEŢUL CARAŞ-SEVERIN 

    CONSILIUL JUDEŢEAN 

 

 

 

PROCES–VERBAL 

încheiat astăzi, 20.04.2017, ora 12,00, în cadrul şedinţei ordinare a  

CONSILIULUI JUDEŢEAN CARAŞ-SEVERIN  

 

 

Lucrările şedinţei sunt deschise de către domnul preşedinte Silviu Hurduzeu.  

 

 Şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 30 de consilieri județeni. 

Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia nr.510/13.04.2017, rectificată, comunicată 

domnilor consilieri în scris prin adresa nr.IV/6913/13.04.2017, potrivit art.94 alin.1 din 

Legea nr.215/2001 a administraţiei publice locale, republicată în 2007, cu modificările şi 

completările ulterioare, invitaţilor prin adresa nr.I/6891/14.04.2017 şi s-a adus la 

cunoştinţa locuitorilor prin publicare în Cotidianul „Jurnal de Caraş-Severin” din data de  

14.04.2017. 

Participă de drept domnul secretar al judeţului Darian Ciobanu. 

 Participă ca invitaţi: parlamentari, reprezentanţi ai instituţiilor subordonate 

Consiliului Judeţean Caraş-Severin, reprezentanţi ai aparatului propriu al Consiliului 

Judeţean Caraş-Severin, precum și reprezentanți din partea mass-mediei.  

Ordinea de zi a fost anunţată și publicată în presă. 

Ordinea de zi este următoarea: 

1.Proiect de hotărâre privind alegerea domnului/doamnei consilier județean_______ 

în funcția de vicepreședinte al Consiliului Județean Caraș-Severin. 

2.Proiect de hotărâre  privind aprobarea contului de execuţie al bugetului propriu al 

Judeţului Caraş-Severin şi a contului de execuţie al bugetului centralizat al instituţiilor 

publice şi activităţilor finanţate integral sau parţial din venituri proprii, la data de 

31.03.2017. 

3.Proiect de hotărâre privind aprobarea Programului anual şi a Anunţului de participare 

al finanţărilor nerambursabile de la bugetul Consiliului Judeţean Caraş-Severin, pentru 

activităţile  entităţilor sportive nonprofit cu sediul pe raza judeţului Caraş-Severin,care participă 

cu sportivi la competiții interne și internaționale și/sau organizează, desfășoară competiții sau 

acțiuni sportive pe plan județean, pe anul 2017. 

4.Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de Organizare și 

Funcționare al aparatului de specialitate al Consiliului Județean Caraș-Severin. 

5.Proiect de hotărâre  privind  aprobarea organigramei și a statelor de funcții ale 

Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului Caraș-Severin. 
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6.Proiect de hotărâre privind trecerea din domeniul public al Județului Caraș-

Severin în domeniul public al Comunei Brebu - Nou și în administrarea Consiliului Local 

Brebu - Nou a unui imobil situat pe teritoriul administrativ al U.A.T - Comuna Brebu - 

Nou, județul Caraș-Severin. 

   7.Proiect de hotărâre privind menținerea administrării directe a licenței de 

exploatare a calcarului industrial din perimetrul Ocna de Fier, în favoarea Consiliului 

Județean Caraș-Severin. 

8.Proiect de hotărâre privind atribuirea și eliberarea unei licenţe de traseu pentru 

servicii de transport public judeţean de persoane prin curse regulate speciale în judeţul 

Caraş-Severin. 

9.Proiect de hotărâre  privind neexercitarea de către judeţul Caraş-Severin, prin 

Consiliul Judeţean Caraş-Severin, a dreptului de preempţiune la vânzarea  cotei de ½ din 

totalul clădirilor  fără teren reprezentând  monumentul istoric ”Cazinou, azi muzeu, sală 

de spectacole, spații  comerciale, restaurant”  situat în orașul  Băile Herculane, str. Cerna 

nr. 6-18. 

10.Proiect de hotărâre  privind neexercitarea de către judeţul Caraş-Severin, prin 

Consiliul Judeţean Caraş-Severin, a dreptului de preempţiune la vânzarea imobilului  

monument istoric ”Centrala termoelectrică, cu turbinele” situat în localitatea Anina, 

str.Uzinei nr.1, județul Caraș-Severin. 

11.Raport cu privire la modul de îndeplinire a atribuţiilor proprii preşedintelui şi a 

hotărârilor Consiliului Judeţean  Caras-Severin, în anul 2016. 

12.Raport de activitate  pentru anul 2016 al Colegiului Director al Direcției de 

Evidență a Persoanelor a județului  Caraș-Severin. 

13.Raport anual de activitate al Asociației de Dezvoltare Intercomunitară pentru 

Managementul Situațiilor de Urgență ADIVEST la 31 decembrie 2016. 

14.Raport de activitate pe anul 2016, al Asociației de Dezvoltare Intercomunitară 

ACVABANAT. 

15.Raport privind activitatea organizatorică și funcțională a Asociației de 

Dezvoltare Intercomunitară ”INTERCOM DEȘEURI Caraș-Severin” pe perioada 

01.01.2016-31.12.2016. 

16.Raport de activitate  pe anul 2016, al SC EOLIANA CARAȘ SRL 

17.Raport de activitate pentru anul 2016 al SC ECOLOGICA BĂILE 

HERCULANE SRL. 

18.Raport de activitate pentru anul 2016 al SC ECOLOGICA VĂLIUG SRL 

19.Informare despre activitatea de îmbuteliere  apa minerală Perenna Premier în 

asociație cu Consiliul Județean Caraș-Severin. 

20.Raport de activitate pe anul 2016, al SC APERGMIN SRL 

21.Raport privind activitatea Clubului Sportiv Banatul Montan Caraș-Severin, pe 

anul 2016 

22. Raport privind eficiența activității Inspectoratului de Poliție Județean Caraș-

Severin, pe anul 2016. 

23.Informare cu privire la participarea vicepreședintelui Ionuț Mihai Popovici  la o 
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întâlnire de lucru ce a avut loc în 24.02.2017 la Majdanpek, Republica Serbia. 

24.Aducerea la cunoștință publică, potrivit prevederilor art.181 teza finală din 

Regulamentul privind organizarea și desfășurarea activităților specifice Curții de Conturi 

aprobat prin Hotărârea plenului Curții de Conturi a României nr.155/29.05.2014, a  

Deciziei nr.8/30.03.2017 emisă,  de către directorul Camerei de Conturi Caraș-Severin, în 

urma acțiunii de verificare “Auditul financiar asupra conturilor anuale de execuție bugetară 

ale instituțiilor publice de interes local finanațate integral sau parțial din bugetele locale” 

efectuată la Căminul pentru Persoane Vârstnice Reșița. 

25.Întrebări. Interpelări. 

 

Procedură de urgență:  

1.Proiect de hotărâre de modificare și completare a Hotărârii Consiliului Județean 

Caraș-Severin nr.11/20.01.2017 privind utilizarea excedentului bugetului local al 

Județului Caraș-Severin rezultat la încheierea exercițiului bugetar 2016, pentru finanțarea 

cheltuielilor secțiunii de dezvoltare, pe anul 2017, modificată și completată. 

2.Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu al Județului Caraș-

Severin, pe anul 2017. 

3.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Caraș-

Severin nr.56/23.03.2017 privind aprobarea bugetului propriu al Consiliului Județean 

Caraș-Severin și a bugetelor de venituri și cheltuieli ale instituțiilor și serviciilor publice 

de sub autoritatea Consiliului Județean Caraș-Severin sau finanțate de către acesta pe 

sursa A, pe anul 2017. 

 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Bună ziua, tuturor! Ne întâlnim în ședința 

ordinară a Consiliului Județean. Lipsesc domnul Gâfu și domnul Marșalic. Întârzie? Vin? 

Bun. În regulă. Procesul-verbal, pentru că am avut o ședință extraordinară și a fost 

perioada sărbătorilor, nu a fost redactat. O să-l supunem la vot în următoarea ședință,  

împreună cu procesul-verbal al ședinței de astăzi. Având în vedere că ședința este legal 

constituită, o să supun aprobării dvs., ordinea de zi cu cele 3 proiecte de hotărâri pe care le 

propunem în procedură de urgență. Vă rog, domnul Surdu. 

Domnul consilier Surdu Daniel George: Înainte de a începe ședința, vreau să anunț 

că grupul liberal va fi condus de domnul Cojocariu Ioan. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Da. Mulțumesc. Supun aprobării dvs. ordinea 

de zi, cu cele 3 puncte nou introduse. Cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri. Vă 

mulțumesc. Se aprobă în unanimitate. 

* 

Se trece la discutarea punctului 1 al ordinii de zi şi anume: 

1.Proiect de hotărâre privind alegerea domnului/doamnei consilier județean_______ 

în funcția de vicepreședinte al Consiliului Județean Caraș-Severin. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Nu mai reiau argumentația pentru acest 

lucru, știți că l-am avut și în ședința ordinară trecută. O să vă rog, propuneri din partea 

grupurilor. Domnul Crina? 
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Domnul consilier Crina Ioan: Îl propun pe domnul Nedelcea Flavius. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Mulțumesc. Domnul Cojocariu? 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Păi dacă dumnealui l-a propus pe Nedelcea 

Flavius, noi îl propunem tot pe domnul Rujan Dumitru, mizând pe prezența celor doi 

colegi care întârzie și pe faptul că numărul 12 este un număr cosmic, care se poate dilata. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Am înțeles. Mulțumim frumos. 

Domnul consilier Crina Ioan: Să înțeleg, domnul Cojocariu, că noi suntem cei care 

v-am făcut propunerea, nu? 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Cei 2 domni acceptați candidaturile? Domnul 

Nedelcea? Domnul Rujan?  

Domnul consilier Nedelcea Constantin Flavius: Da. 

Domnul consilier Rujan Dumitru: Da. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Bun. În regulă. Pauză. Buletinele de vot! 

Domnul consilier Crina Ioan: Domnul președinte, îmi dați voie să… 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Da. Vă rog, domnul președinte al Comisiei 

de validare. 

Domnul consilier Crina Ioan: Stimați colegi, vă rog, să aveți grijă când votați. 

Ștampila este în căsuța ”pentru” sau contra. O singură ștampilă pe buletinul de vot! 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: O să vă rog, să arătați buletinul de vot.  

Domnul consilier Crina Ioan: Deci, data trecută s-a făcut greșeala în sensul că și 

”domnul” era scris tot într-o căsuță asemănătoare și s-a pus ștampila și pe ”domnul” și pe 

”pentru”. Acum nu mai este în căsuță. Sunt două căsuțe simple: ”pentru” și contra. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: O singură ștampilă pe buletinul de vot! 

Domnul consilier Crina Ioan: O singură ștampilă.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Bun. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Domnul președinte al numărării, vă rog frumos, 

propuneți dumneavoastră, că sunteți mai înalt decât mine, să întârziem un pic la acest 

punct. Eventual, să luăm un alt punct de pe ordinea de zi, până vin colegii care au anunțat 

că întârzie.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Domnul Cojocariu, ședința a fost anunțată cu 

mult timp înainte și ora se știe. Niciodată nu s-a mai practicat așa ceva, să întârziem 

ședința, că lipsește cineva! Ședința, am anunțat, că este legal constituită. A fost anunțată 

conform prevederilor legale, cu 5 zile înainte. Nu văd pentru ce putem să luăm o pauză! 

Nu am făcut niciodată. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Noi am așteptat, ca și consilieri, inclusiv 

întârzierea președintelui și nu am zis nimic, chiar nu ne-am supărat deloc! 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Dacă dânșii vin în timpul procesului de vot, o 

să le dăm buletinele de vot, chiar dacă întârzie. Dar, dacă se termină procesul de vot, îmi 

pare rău. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Bine. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Mulțumesc.  Domnul președinte, o să vă rog, 

să-mi aduceți buletinele de vot…Să le completeze! Până atunci, pauză. 
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Se ia o scurtă pauză pentru întocmirea buletinelor de vot. 

* 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Bun. Haideți! Domnul Cojocariu, colegii 

dumneavoastră sunt toți? A venit și domnul doctor! (Sunt prezenți în sală și domnii 

consilieri Gâfu Cristian și Marșalic Jaro Norbert.) 

 

Se trece la vot în ordinea strigării. 

* 

Domnul consilier Crina Ioan: Îmi dați voie, domnul președinte? 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog, domnul președinte. 

Domnul consilier Crina Ioan: Proces-verbal nr.7081 încheiat azi 20 aprilie 2017; 

Pe buletinul de vot au fost  înscriși 2 candidați (domnul Nedelcea Constantin Flavius și 

domnul Rujan Dumitru).  Nedelcea Constantin Flavius a obținut 18 voturi ”pentru” 0 

voturi contra. (Aplauze) Rujan Dumitru a obținut 12 voturi ”pentru” și 0 voturi contra. 

(Aplauze) A fost declarat ales următorul candidat, Nedelcea Constantin Flavius, cu 18 

voturi ”pentru”. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Domnul Nedelcea, vă rog, să luați loc lângă 

noi. Vă felicit și vă urez mult succes în noua dumneavoastră calitate de vicepreședinte al 

Consiliului Județean Caraș-Severin! Vă mulțumesc pentru vot, tuturor. Iată, că n-am avut 

nici un vot anulat. ”Numărul cosmic 12” nici nu a crescut, dar e foarte bine că nici nu a 

scăzut. Acestea fiind spuse, următorul punct pe ordinea de zi… 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Domnul președinte, dacă îmi permiteți, ca și 

secretar al comisiei, vreau să mulțumesc Cancelariei, care a avut grijă, pentru a nu se crea, 

să zic, incidente ca data trecută, au trecut numele candidaților propuși pe pagina cealaltă, 

”ca și cum i-ar fi trecut dincolo de calea ferată, să nu-i calce trenul” și noi am votat pe altă 

pagină! Da, Cancelaria funcționează.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Mulțumim pentru aprecieri.  

* 

Se trece la discutarea punctului 2 al ordinii de zi şi anume: 

2.Proiect de hotărâre  privind aprobarea contului de execuţie al bugetului propriu al 

Judeţului Caraş-Severin şi a contului de execuţie al bugetului centralizat al instituţiilor 

publice şi activităţilor finanţate integral sau parţial din venituri proprii, la data de 

31.03.2017. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Este o uzanță a Consiliului Județean. E vorba 

de aprobarea contului la sfârșitul primului trimestru. Aveți în mape, sumele care ne-au 

venit pe partea de venituri și cât am cheltuit pe primele 3 luni ale acestui an. Dacă sunt 

intervenții? Dacă nu, articolul 1, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul 

consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Supun la vot articolul 2. Cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier 

Surdu Daniel George nu participă la vot. 
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Supun la vot articolul 3. Cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier 

Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Supun la vot articolul 4. Cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier 

Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Supun la vot articolul 5. Cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier 

Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Vă 

mulțumesc. Domnul consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. Se adoptă 

hotărârea. 

* 

Se trece la discutarea punctului 3 al ordinii de zi şi anume: 

3.Proiect de hotărâre privind aprobarea Programului anual şi a Anunţului de participare 

al finanţărilor nerambursabile de la bugetul Consiliului Judeţean Caraş-Severin, pentru 

activităţile  entităţilor sportive nonprofit cu sediul pe raza judeţului Caraş-Severin,care participă 

cu sportivi la competiții interne și internaționale și/sau organizează, desfășoară competiții sau 

acțiuni sportive pe plan județean, pe anul 2017. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Știți, că prin hotărârea Consiliului Județean 

dintr-o ședință anterioară au fost aprobate fondurile destinate contractelor de finanțare 

nerambursabilă pentru activități sportive. Pe cale de consecință, astăzi aprobăm Programul 

anual și Anunțul de participare. Suntem în termen, pentru că am aprobat într-o ședință 

anterioară, în data de 23, bugetul. Aveam la dispoziție 30 de zile. Astăzi supunem 

aprobării dumneavoastră, acest proiect de hotărâre. Dacă sunt intervenții? Domnul Surdu, 

vă rog. 

Domnul consilier Surdu Daniel George: Aș dori să nu particip la vot, pentru că îmi 

doresc să inițiez un proiect. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: În regulă. Dacă nu sunt alte intervenții, 

supun aprobării dumneavoastră, articolul 1. Cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? 

Domnul consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Supun la vot articolul 2. Cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier 

Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Supun la vot articolul 3. Cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier 

Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Supun la vot articolul 4. Cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier 

Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Vă 

mulțumesc. Domnul consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. Se adoptă 

hotărârea. 

În zilele următoare, prin dispoziție, vom constitui comisia care va analiza proiectele 

care se vor depune. 

* 

Se trece la discutarea punctului 4 al ordinii de zi şi anume: 



 7 

4.Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de Organizare și 

Funcționare al aparatului de specialitate al Consiliului Județean Caraș-Severin. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: ”Proiect de hotărâre privind aprobarea 

Regulamentului de Organizare și Funcționare al aparatului de specialitate al  

Consiliului Județean”, deci nu al forului legislativ. Ca urmare a modificării 

structurii organizatorice, când am modificat organ igrama, în luna februarie, astăzi 

venim în fața dumneavoastră cu Regulamentul de Organizare și Funcționare al 

aparatului propriu al Consiliului Județean Caraș-Severin. Dacă sunt intervenții? 

Dacă nu, articolul 1, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 2, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 3, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 4, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 5, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 6, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se 

adoptă în unanimitate. Vă mulțumesc 

* 

Se trece la discutarea punctului 5 al ordinii de zi şi anume: 

5.Proiect de hotărâre  privind  aprobarea organigramei și a statelor de funcții ale 

Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului Caraș-Severin. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Aici, pentru că și legislația o cere, 

arondăm cele 4 cămine. Cele 3 cămine de persoane vârstnice, Reșița, Caransebeș, 

Sacu și Căminul pentru Persoane fără Adăpost le arondăm Direcției Generale de 

Asistență Socială. Ele până acum erau în subordinea Consiliului Județean. Eram 

printre puținele, dacă nu, chiar ultimul județ, care n-a făcut acest lucru, să le treacă 

în subordinea Direcției Generale de Asistență Socială. Ele au fost trecute cu 

păstrarea căminelor, cele 4 de care v-am spus, cu personalitate juridică. Deci la 

nivelul acelor cămine nu s-au făcut transformări, dar pentru că au fost preluate sau 

vor fi preluate, cum am propus noi, în organigramă, de Direcția Generală de 

Asistență Socială, se impun câteva transformări pe organigrama Direcției Generale 

de Asistență Socială. Le vedeți. În mare, vă spun despre ce e vorba. Pentru că au în 

subordine instituții cu personalitate juridică, Direcția de Asistență Socială devine 

ordonator secundar de credite pentru căminele care sunt ordonatoare terția re de 

credite. Pentru asta este nevoie ca la nivelul Direcției de Asistență Socială, unul 

din cei 2 directori adjuncți să fie de specialitate economică. În momentul de față, 

nu este. Și mai sunt câteva transformări, ca urmare a acestor transferări ale 
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căminelor de persoane vârstnice, Biroul de Audit înființat la nivelul Direcției de 

Asistență Socială…Pentru această organigramă am obținut avizul facultativ al 

Ministerului Muncii și avizul Agenției Naționale a Funcționarilor Publici . Ieri, 

într-o ședință a Colegiului Director al Direcției de Asistență Socială, pentru că era 

nevoie și de un vot din partea Colegiului Director, vot care este pur facultativ , și o 

să vă explice domnul secretar, în detaliu, acest lucru, cei care lucrează la nivelul 

Direcției de Asistență Socială au votat împotrivă. Dar repet, votul este facultativ. 

Domnul secretar, vă rog, să explicați în detaliu acest lucru . 

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Mulțumesc, domnule 

președinte. Deci hotărârea, așa cum a explicat domnul președinte, era condiționată 

pe funcțiile publice de un aviz conform și prealabil în cazul dat, exprimat de 

ANFP, de Agenția Națională a Funcționarilor Publici. Al doilea aviz dictat de 

legea specială, Legea nr.273, asistenței sociale e un aviz consultativ, emis în 

condițiile legii de Ministerul Muncii și Persoanelor Vârstnice. Ambele avize au 

fost obținute. Cel mai important aviz, cel prealabil și obligatoriu, cel conform de 

la ANFP, ne-a fost emis în data de 7 aprilie, iar cel consultativ  practic, noi trebuia 

să facem diligența și puteam să ținem cont sau nu de el, a fost emis de Ministerul 

Muncii și Justiției Sociale, asta este noua denumire a ministerului de resort, tot în 

data de 7.04.2017. Acum, am avut neplăcuta surpriză, ca ieri, în ședința Colegiului 

Director la DGASPC, probabil încărcați cu o doză de subiectivism, angajații au 

încercat prin atitudinea, în accepțiunea mea, puțin deplasată, de a cenzura, de a  

filtra și de a se opune sau abține ingerinței avizate, legale a Consiliului Județean . 

Conform Regulamentului de organizare și funcționare a Direcției Generale de 

Asistență Socială, structura organizatorică, e art.8 , și numărul de personal al 

direcției se aprobă prin hotărâre de către Consiliul Județean Caraș-Severin, cu 

avizul consultativ al Ministerului Muncii, Familiei ș.a.m.d., astfel încât 

funcționarea acestei instituții să asigure îndeplinirea atribuțiilor ce îi revin potrivit 

legii. Deci  iată, ingerința membrilor Consiliului Director al DGASPC, în care 

noile structuri pe care le-am adus în structura organizatorică și anume, cele  3 

cămine de persoane vârstnice plus Centrul Persoanelor fără Adăpost n-au avut 

drept de vot și au avut statut de invitați, am avut neplăcuta experiență în care să 

constat, că doar eu, în calitate de președinte , prin efectul legii, am votat ”pentru”. 

Nu poți să condiționezi, eu știu, oportunitatea Consiliului Județean, dreptul la 

inițiativa președintelui Consiliului Județean, purtat de subiectivism, de un instinct 

de conservare dus la extrem, din punctul meu de vedere. Nu s-a înțeles o chestiune 

majoră. Or, trecând cele 3 cămine plus Centrul pentru Persoane fără Adăpost,  cu 

personalitate juridică, așa cum a explicat domnul președinte, categoric, directorul 

Direcției de Asistență Socială Caraș-Severin se transformă în ordonator secundar 

de credite. Iată, de aici, unul dintre directori, nu pot să fie doi pe asistență socială, 

ci unul, conform legii-cadru care dispune chestiunea asta și dispune într-un mod 

imperativ, trebuie să aibă pregătire economică și să fie un veritabil director 

economic, iar celălalt se va ocupa de problema asistenței sociale. Deci am făcut 
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aceste precizări, la rugămintea domnului președinte. Și dumneavoastră să fiți 

împăcați și să votați în consonanță cu prevederile legale cenzurate practic, în 

inițiativa noastră, dublu cenzurat în contextul dat și eu știu, deplasat, oarecum 

încercat să se cenzureze, probabil e înțeles, de membrii Colegiului Director. 

Mulțumesc, domnul președinte. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Mulțumesc, domnul secretar. Dacă 

sunt intervenții legate de acest proiect de hotărâre? Dacă nu, supun votului 

dumneavoastră. Deci ca să fiți cu inima împăcată, încă odată mai spun, Direcția 

Generală de Asistență Socială este în subordinea Consiliului Județean Caraș-

Severin. Consiliul Județean Caraș-Severin, la propunerea președintelui, prin vot, 

votează bugetul, atât al Consiliului Județean, cât și al instituțiilor din subordine, 

inclusiv al Direcției de Asistență Socială. Această modalitate de a te opune unei 

inițiative a forului superior, mi se pare  mai mult decât deplasată. Dar până la urmă, 

este treaba domniilor lor și sper că-și asumă votul pe care l-au dat ieri. Acestea 

fiind spuse, supun votului dumneavoastră, proiectul  de hotărâre.  

Articolul 1, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 2, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 3, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 4, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 5, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 6, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 7, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 8, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 9, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 10, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 11, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se 

adoptă în unanimitate. Vă mulțumesc. 

* 

Se trece la discutarea punctului 6 al ordinii de zi şi anume: 
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6.Proiect de hotărâre privind trecerea din domeniul public al Județului Caraș-

Severin în domeniul public al Comunei Brebu - Nou și în administrarea Consiliului Local 

Brebu - Nou a unui imobil situat pe teritoriul administrativ al U.A.T - Comuna Brebu - 

Nou, județul Caraș-Severin 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Este vorba despre o clădire care inițial  

a fost a localității Brebu Nou, cei care sunteți consilieri mai vechi știți , a fost 

preluată de Consiliul Județean. În acest moment, clădirea este nefolosită, este în 

stare destul de mare de degradare. Consiliul Local al localității Brebu Nou ne -a 

solicitat această clădire, înapoi, pentru că dânșii  vor să facă investiții acolo, să 

amenajeze un muzeu și un centru de arte care să stea la dispoziția turiștilor. Mai 

ales, ținând cont că localitatea Gărâna este , totuși, o localitate care atrage de-a 

lungul anului, turiști. Ca urmare a acestei solicitări, am venit în fața domniilor 

voastre cu acest proiect de hotărâre. Dacă sunt întrebări , legat de acest punct de pe 

ordinea de zi? Noi am mai făcut acest lucru și într-o ședință anterioară, pentru 

comuna Teregova. Acolo, am prelungit un drept de administrare, la fel, la 

solicitarea UAT Teregova.  

Articolul 1, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 2, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 3, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 4, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 5, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se 

adoptă în unanimitate. Vă mulțumesc. 

* 

Se trece la discutarea punctului 7 al ordinii de zi şi anume: 

7.Proiect de hotărâre privind menținerea administrării directe a licenței de 

exploatare a calcarului industrial din perimetrul Ocna de Fier, în favoarea Consiliului 

Județean Caraș-Severin. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: În anul 2011, printr-o hotărâre de Consiliu 

Județean, hotărârea nr.190, a fost aprobată inițiativa de preluare în administrare directă a 

Consiliului Județean Caraș-Severin, a licenței de exploatare. Am fost la București pentru a 

semna, anul trecut. În acest moment, Agenția Națională de Resurse Minerale ne-a trimis o 

adresă prin care ne solicită să preluăm și să întărim această licență, printr-un nou proiect 

de hotărâre. Domnul secretar, dacă doriți, să dați mai multe detalii. În acest moment,  

contractul este  în desfășurare. Stăm pentru semnarea acestei licențe. Am spus, am fost eu,  

anul trecut, am semnat-o. Acum avem această solicitare. Domnul secretar, vă rog. 
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Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Mulțumesc, domnule președinte. 

Diligența pe care vă rugăm să o aprobați, e ușor redundantă și explicitez de ce. Solicitarea 

ANRM-ului vine în contextul în care se solicită un demers exprimat administrativ prin 

hotărâre, în sensul menținerii administrării directe a licenței, pe considerentul că se 

palpează voința actualului legislativ. Și vă spun că dreptul administrativ românesc nu 

prevede instituția, eu știu, hotărârilor confirmative, doar dreptul civil francez prevede 

chestiunea asta. Dar iată, ne condiționează. Am mai dat-o în mandatul 2012. Eu spun că 

ne menținem practic administrarea și diligența ș.a.m.d. Deși, repet, e o hotărâre cu 

caracter vădit redundant. Mulțumesc. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Mulțumesc, domnul secretar. Dacă sunt 

intervenții? Dacă nu, articolul 1, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se 

aprobă în unanimitate. 

Articolul 2, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 3, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se 

adoptă în unanimitate. Vă mulțumesc. 

* 

Se trece la discutarea punctului 8 al ordinii de zi şi anume: 

8.Proiect de hotărâre privind atribuirea și eliberarea unei licenţe de traseu pentru 

servicii de transport public judeţean de persoane prin curse regulate speciale în judeţul 

Caraş-Severin. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Aprobăm atribuirea unei licențe de traseu 

pentru efectuarea transportului public județean prin curse regulate, unui operator, pe 

traseul Bocșa-Reșița – 2 curse/zi, timp de un an, cu un microbuz. Dacă sunt intervenții? 

Dacă nu, supun aprobării dumneavoastră, articolul 1, cine este „pentru”? Împotrivă? 

Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 2, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 3, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Articolul 4, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se 

adoptă în unanimitate. Vă mulțumesc. 

* 

Se trece la discutarea punctului 9 al ordinii de zi şi anume: 

9.Proiect de hotărâre privind neexercitarea de către judeţul Caraş-Severin, prin 

Consiliul Judeţean Caraş-Severin, a dreptului de preempţiune la vânzarea  cotei de ½ din 

totalul clădirilor  fără teren reprezentând  monumentul istoric ”Cazinou, azi muzeu, sală 
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de spectacole, spații  comerciale, restaurant”  situat în orașul  Băile Herculane, str. Cerna 

nr. 6-18. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Este o clădire clasificată în grupa de 

importanță A. Proprietarul dorește vânzarea a unei părți din această clădire. Este vorba de 

jumătate din clădire, o suprafață construită de 2760 mp. Ținând cont și de faptul că noi nu 

avem la nivelul nostru, un serviciu care să se ocupe de astfel de lucruri și nici nu cred că 

ar fi foarte important pentru Consiliul Județean să cumpere jumătate dintr-o clădire. 

Evident că și prețul este destul de mare. Am redactat proiectul de hotărâre prin care 

propun neexercitarea dreptului de preempțiune la vânzarea acestei clădiri, acestei jumătăți 

de clădiri. Dacă sunt intervenții?  

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Domnul președinte… 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: În primul rând, că este un monument de 

categoria a II-a, chiar în expunerea de motive apare ”II”, la clasificare. Deci nu este ”A.” 

La ”A”, exercită Ministerul Culturii, direct. Fiind de categoria doua, o exercităm prin 

unitățile administrative, prin Consiliul Județean, după care va veni Consiliul Local Băile 

Herculane. Pledoaria dumneavoastră de a nu ne exercita dreptul de preempțiune, ne pune, 

să zicem, în fața unui semn de întrebare, dacă pe noi ne mai interesează ceva în județul 

acesta? Pentru acest monument istoric ”Cazinou”, care era fala stațiunii, cu muzeul de 

deasupra, ne gândim că 300.000 de euro nu este o sumă atât de mare, pe cât e de mare 

suprafața, importanța și poziționarea acelei clădiri. Mai ales, că acolo s-au făcut ceva 

investiții și eu informându-vă, în sensul acesta, pentru că mă interesează monumentele. 

Pentru că numai dacă le iubești, te pot interesa. Proprietarul a băgat deja 100.000 de euro. 

Deci ar mai fi cam 200 de plătit, de noi. Și tot informându-mă și vorbind cu proprietarul, 

este dispus, în măsura în care noi ne vom exercita dreptul de preempțiune, să ne scutească 

pe primii 3 ani. Deci primii 3 ani, ei ar fi dispuși să ne crediteze, să plătim peste 3 ani. 

Dacă vom lăsa un proprietar care va face cine știe ce, va mai împărți și el, odată, în 3, în 

4, eu zic că trebuie să ne îngrijoreze. Poate printr-un parteneriat cu primăria, poate prin 

accesarea unor fonduri europene de care Consiliul Județean este capabil și poate e 

singurul care poate să o facă, pentru că un privat nu va putea să acceseze fonduri europene 

de reabilitare a acestui important monument istoric, eu zic să dăm o șansă, în primul rând, 

stațiunii și să ne exercităm dreptul de preempțiune asupra acestei clădiri. Veți spune ”n-

avem”, ”mărim schema de personal”, ”nu suntem specializați”! Nu suntem specializați 

nici în exploatarea calcarului, nici în producerea laptelui și cu toate acestea, întreținem și 

asemenea întreprinderi care sunt în subordinea Consiliului Județean și le diriguim noi. Și 

mai sunt și altele! Mai spun de la microfonul acesta, e bine ca oamenii aceia care au făcut 

precontractul de vânzare, să-l rupă, pentru că este caz penal. Este un precontract de 

vânzare, deja, a acestei clădiri. Deci, noi suntem aici niște oameni așa puși, să nu ne 

exercităm…De aceea, rog colegii consilieri, în primul rând, grupul liberal va vota pentru 

exercitarea dreptului de preempțiune și îi rog și pe ceilalți colegi, mai ales după cuvântul 

meu, să voteze pentru exercitarea dreptului de preempțiune. Este un drept de care nu 

trebuie să ne ferim și să nu ne fie teamă. 
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Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Da. Mulțumesc, domnul Cojocariu. Până la 

urmă, ați văzut, că ați spus-o și dumneavoastră, 300 de mii plus 200 de mii, cel puțin, sunt 

deja 500 de mii. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Nu. Din cele 300, 100 s-a cheltuit. Dacă ar fi 

pentru reabilitare, ne-ar mai costa cam 200, cu adevărat, prețul real. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Prețul de vânzare este 300 de mii. La acești 

300 de mii se mai adaugă o investiție a viitorului cumpărător pentru a se aduce la o formă 

acceptată. Pe lângă această problemă, țineți cont de faptul că e vorba de jumătate de 

clădire. Dacă noi am cumpăra jumătate de clădire, gândiți-vă, ce preț ar avea cealaltă 

jumătate! Și evident că cineva va veni și va spune, că am luat jumătate și că va trebui să o 

luăm pe cealaltă jumătate. Eu nu am nici o garanție în acest moment, că vom putea avea 

clădirea întreagă. Și jumătăți de clădire, dați-mi voie să vă spun, că eu nu doresc să 

cumpăr. Am venit cu acest proiect de hotărâre în fața dumneavoastră, fiecare consilier 

votează așa cum îi dictează conștiința. Domnul Crina și apoi, domnul secretar. 

Domnul consilier Crina Ioan: Da. Oricum, oricine ar cumpăra-o, ea rămâne 

monument istoric! 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Știu. 

Domnul consilier Crina Ioan: Deci nu poate să o demoleze cineva sau să facă 

altceva din ea. Eu zic că dacă noi ne-am menține dreptul de preempțiune și am încerca să 

o cumpărăm, mai mult încurcăm lucrurile. Și mă miră, că vine din partea grupului liberal, 

inițiativa asta. Clădirea rămâne monument istoric și proprietarul nu va putea face ce vrea 

el, cu ea.  Mulțumesc. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Domnul secretar, vă rog. 

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Mulțumesc. Haideți, să clarificăm 

niște aspecte. Eu am încercat pe cât posibil, ca în expunere, să le explicităm. Văd că nu s-

au înțeles. Clasa A nu importă categoria, codul respectiv ”LMI CS-II”, nu! Clasa A e de 

importanță națională. Clasa B e de importanță județeană. Obiectivul acesta este de 

importanță națională, e clasificat în Clasa A. Și atunci, legea specială, Legea nr.422/2001 

spune în felul următor: ”Monumentele istorice aflate în proprietatea persoanelor fizice 

sau juridice de drept privat…” cazul nostru, ”…pot fi vândute numai în condițiile 

exercitării dreptului de preempțiune ale statului român, prin Ministerul Culturii”. Mai 

departe, se explicitează și se spune expres: ”În cazul în care Ministerul Culturii și 

Patrimoniului Național nu își exercită dreptul de preempțiune …” cazul nostru, 

”…dreptul de preempțiune se transferă la autoritățile publice locale, care îl pot exercita 

în maximum 15 zile”. Acum, domnul consilier Cojocariu, noi nu facem altceva, nu ne 

încurcăm pe noi, ci încurcăm proprietarul acesta să vândă. El nu poate vinde pe piața 

liberă, în ipoteza în care noi nu îi dăm o negație. Are o negație de la Ministerul Culturii, o 

solicită a noastră, în cronologia, ierarhic, inversă și o solicită la UAT Băile Herculane. 

Cam asta e ordinea. El nu va putea vinde pe piața liberă! 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Mai revin odată. Poate n-am fost înțeles! Noi nu 

spunem ca omul acesta să nu vândă. El așteaptă oferta Consiliului Județean. Deci oamenii 
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aceștia vă așteaptă la o discuție! Eu am venit de acolo și v-am spus: ”Oameni buni, 

oamenii aceștia discută și ne creditează 3 ani de zile, cu plata, care se poate face oricum.” 

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Numai puțin, domnul președinte.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog, domnul secretar. 

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Domnul consilier, cu tot dragul, eu 

am explicat juridic ce se întâmplă. Noi dacă nu-i dăm o negație, nu poate vinde, noi în 

calitate de preemptor, noi Consiliul Județean. În privința oportunității, eu nu pot să fac 

aprecieri. Le-am făcut pe segmentul juridic, cam asta am avut de spus. Mai am o 

completare, domnul președinte, dacă îmi permiteți. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog. 

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Proiectul acesta necesită o 

majoritate de două treimi, da? Majoritatea calificată. Dacă nu o întrunește, nu i-am dat 

negație, nu poate vinde. Restul e vorbărie.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Domnul Cojocariu, deci noi am răspuns prin 

acest proiect de hotărâre, unei adrese a patronului de acolo. Că negocierile, patronul sau 

patroana le fac cu Consiliul Județean, prin intermediul dumneavoastră, este altceva. Noi 

am avut o adresă și răspundem la acea adresă. Acea adresă ne solicita să ne exprimăm 

acest drept de neexercitare a dreptului de preempțiune. Asta era adresa și așa am făcut! 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Încă odată. Ducându-mă în Herculane să mă 

interesez și acolo și la primărie, ce-i cu acest cazinou și toate acestea, am venit aici, am 

discutat și cu colegii mei. Nu este un moft, nu este o toană a mea, să nu se  înțeleagă așa 

ceva! Am discutat, uitați, este și om din Herculane, că n-am fost singur. Omul acela, nu 

înțelegeți, că ar vrea prima dată să discute cu noi! După aia, vinde el, ce vinde. El ar vrea 

să discute cu noi. Are și el necazurile lui, dar ar vrea să discute cu noi. Eu nu știu de ce e 

atâta grabă, în sensul de a nu accepta să discutați și să puneți într-o altă…când ne 

edificăm cu adevărat! 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Domnul consilier, chiar dumneavoastră ați 

zis că există un precontract de vânzare. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Da. El vrea să scape și de acela, că-l apasă! 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Deci oamenii aceia, mai întâi, au făcut 

precontractul și apoi ne-au solicitat nouă, dreptul. Pentru a nu-i încurca, am făcut acest 

proiect de hotărâre. Ca să înțeleg acum, că ar dori o negociere cu Consiliul Județean, după 

ce au făcut un precontract de vânzare cu altcineva! 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Dar l-a făcut mai demult!  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Sigur. Fără a avea acest drept! În regulă. 

Dacă nu mai sunt intervenții, supun votului dumneavoastră… Nu pe noi ne încurcă 

rezultatul votului. Fiecare votează în cunoștiință de cauză. Articolul 1, cine este „pentru”? 

Împotrivă? Abțineri? Grupul PNL votează împotrivă. Se înregistrează 18 voturi ”pentru” 

și 12 voturi împotrivă.   

Deci era nevoie de două treimi. A picat proiectul de hotărâre. Chiar și eu mă 

gândesc la ceea ce spunea domnul Crina. O propunere de centralizare vine dinspre grupul 

PNL, în loc să dăm liberă inițiativă privaților să investească. Oricum, dacă un cumpărător 
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e de bună credință, face lucruri acolo mult mai bune decât le-ar putea face Consiliul 

Județean Caraș-Severin. Și asta o spun eu, v-o spun dumneavoastră, care sunteți consilier 

județean mai vechi decât mine. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Domnul președinte, și dumneavoastră luați 

măsuri liberale și nouă ne place și nu vă reproșăm nimic! 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă mulțumesc mult de tot.  

* 

Se trece la discutarea punctului 10 al ordinii de zi şi anume: 

10.Proiect de hotărâre privind neexercitarea de către judeţul Caraş-Severin, prin 

Consiliul Judeţean Caraş-Severin, a dreptului de preempţiune la vânzarea imobilului  

monument istoric ”Centrala termoelectrică, cu turbinele” situat în localitatea Anina, 

str.Uzinei nr.1, județul Caraș-Severin. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Să știți, că nu este greșeală. Așa am 

preluat, ”Centrala termoelectrică, cu turbinele” nu cu ”turbine”. Este același lucru 

ca și la punctul anterior. Există această solicitare. Noi am venit în fața 

dumneavoastră cu acest proiect de hotărâre. Dacă sunt intervenții? Dacă nu, 

articolul 1, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 2, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în 

unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se 

adoptă în unanimitate. Vă mulțumesc pentru consecvență. 

* 

Procedură de urgență:  

1.Proiect de hotărâre de modificare și completare a Hotărârii Consiliului Județean 

Caraș-Severin nr.11/20.01.2017 privind utilizarea excedentului bugetului local al 

Județului Caraș-Severin rezultat la încheierea exercițiului bugetar 2016, pentru finanțarea 

cheltuielilor secțiunii de dezvoltare, pe anul 2017, modificată și completată. 

2.Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu al Județului Caraș-

Severin, pe anul 2017. 

3.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Caraș-

Severin nr.56/23.03.2017 privind aprobarea bugetului propriu al Consiliului Județean 

Caraș-Severin și a bugetelor de venituri și cheltuieli ale instituțiilor și serviciilor publice 

de sub autoritatea Consiliului Județean Caraș-Severin sau finanțate de către acesta pe 

sursa A, pe anul 2017. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: O să supun acum aprobării dumneavoastră, 

proiectele de hotărâri care sunt în procedură de urgență. Este vorba despre cele două 

drumuri predate la CNI. Pentru că o parte din cheltuieli nu vor fi făcute de către CNI, mă 

refer aici la partea de avizare și de proiectare, ce cheltuieli mai sunt acolo, aceste lucruri 

se fac de către Direcția de Administrare a Domeniului Public și Privat. Pentru asta luăm 

din excedent, modificăm bugetul și alocăm acești bani, Direcției de Administrare a 

Domeniului Public și Privat, pentru a putea transmite Companiei Naționale de Investiții, 

faptul că la nivelul Direcției de Administrare a Domeniului Public și Privat există bani 
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pentru aceste lucrări care trebuie făcute. E vorba de avize, acorduri, autorizați, 

consultanță. În expunerea de motive sunt trecute.  

Primul proiect de hotărâre este ”Proiect de hotărâre de modificare și completare a 

Hotărârii Consiliului Județean Caraș-Severin nr.11/20.01.2017 privind utilizarea 

excedentului bugetului local al Județului Caraș-Severin rezultat la încheierea exercițiului 

bugetar 2016, pentru finanțarea cheltuielilor secțiunii de dezvoltare, pe anul 2017, 

modificată și completată”. Suma este în cuantum de 491,28 mii lei. Dacă sunt intervenții? 

Dacă nu, articolul I, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu 

Daniel George nu participă la vot. 

Supun la vot articolul II. Cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul 

consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Supun la vot articolul III. Cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul 

consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Supun la vot articolul IV. Cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul 

consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Vă 

mulțumesc. Domnul consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. Se adoptă 

hotărârea. Vă mulțumesc. 

* 

2.Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu al Județului Caraș-

Severin, pe anul 2017. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Este o consecință a punctului anterior. V-am 

explicat înainte despre toate 3 proiectele. Articolul I, cine este „pentru”? Împotrivă? 

Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Supun la vot articolul II. Cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul 

consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Supun la vot articolul III. Cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul 

consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Supun la vot articolul IV. Cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul 

consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Vă 

mulțumesc. Domnul consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. Se adoptă 

hotărârea. Vă mulțumesc. 

* 

3.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Caraș-

Severin nr.56/23.03.2017 privind aprobarea bugetului propriu al Consiliului Județean 

Caraș-Severin și a bugetelor de venituri și cheltuieli ale instituțiilor și serviciilor publice 

de sub autoritatea Consiliului Județean Caraș-Severin sau finanțate de către acesta pe 

sursa A, pe anul 2017. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Este vorba de transferul acestor bani către 

Direcția de Administrare a Domeniului Public și Privat al Județului Caraș-Severin  



 17 

Articolul I, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel 

George nu participă la vot. 

Supun la vot articolul II. Cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul 

consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Supun la vot articolul III. Cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul 

consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Supun la vot articolul IV. Cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul 

consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Vă 

mulțumesc. Domnul consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. Se adoptă 

hotărârea. Vă mulțumesc. 

* 

Se trece la discutarea punctelor 11, 12, 13, 14, 15, 16, 17, 18, 19, 20, 21, 22, 

23 și  24 ale ordinii de zi.  

 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: O să trec în revistă, rapoartele și informările 

care sunt pe ordinea de zi a ședinței de astăzi.  

”Raport cu privire la modul de îndeplinire a atribuţiilor proprii preşedintelui şi a 

hotărârilor Consiliului Judeţean Caras-Severin, în anul 2016.” Aici este vorba despre cele 

3 perioade, cu cei 3 președinți care au fost în cursul anului 2917. Raportul se referă la 

întreaga perioadă. Este vorba de perioada în care președinte interimar a fost domnul Bebe 

Iova. Apoi, perioada în care a fost președinte domnul doctor Romeo Dumitrescu. Și 

perioada în care, eu, cu votul dumneavoastră, am fost ales președinte.  

-Raport de activitate pentru anul 2016 al Colegiului Director al Direcției de 

Evidență a Persoanelor a județului  Caraș-Severin. 

-Raport anual de activitate al Asociației de Dezvoltare Intercomunitară pentru 

Managementul Situațiilor de Urgență ADIVEST la 31 decembrie 2016; 

-Raport de activitate pe anul 2016, al Asociației de Dezvoltare Intercomunitară 

ACVABANAT; 

-Raport privind activitatea organizatorică și funcțională a Asociației de Dezvoltare 

Intercomunitară ”INTERCOM DEȘEURI Caraș-Severin” pe perioada 01.01.2016-

31.12.2016; 

-Raport de activitate  pe anul 2016  al SC EOLIANA CARAȘ SRL; 

-Raport de activitate pentru anul 2016 al SC ECOLOGICA BĂILE HERCULANE 

SRL; 

-Raport de activitate pentru anul 2016 al SC ECOLOGICA VĂLIUG SRL; 

-Informare despre activitatea de îmbuteliere  apa minerală Perenna Premier în 

asociație cu Consiliul Județean Caraș-Severin; 

-Raport de activitate pe anul 2016, al SC APERGMIN SRL; 

-Raport privind activitatea Clubului Sportiv Banatul Montan Caraș-Severin, pe anul 

2016; 

-Raport privind eficiența activității Inspectoratului de Poliție Județean Caraș-
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Severin, pe anul 2016; Raportul este întocmit de ATOP. 

-Informare cu privire la participarea vicepreședintelui Ionuț Mihai Popovici  la o 

întâlnire de lucru ce a avut loc în 24.02.2017 la Majdanpek, Republica Serbia; 

-Aducerea la cunoștință publică, potrivit prevederilor art.181 teza finală din 

Regulamentul privind organizarea și desfășurarea activităților specifice Curții de Conturi 

aprobat prin Hotărârea plenului Curții de Conturi a României nr.155/29.05.2014, a  

Deciziei nr.8/30.03.2017 emisă,  de către directorul Camerei de Conturi Caraș-Severin, în 

urma acțiunii de verificare “Auditul financiar asupra conturilor anuale de execuție bugetară 

ale instituțiilor publice de interes local finanațate integral sau parțial din bugetele locale” 

efectuată la Căminul pentru Persoane Vârstnice Reșița. 

Deci acestea au fost rapoartele și informările pe care vi le-am prezentat.  

Înainte de a trece la ”întrebări și interpelări”, aș vrea să mulțumesc celor care au 

participat la ședința de astăzi, parlamentari din județul Caraș-Severin, și îi salut, presă, 

colegii din aparatul propriu, directori de la instituțiile din subordinea Consiliului Județean, 

invitați. Salut și prezența domnului viceprimar. 

* 

Se trece la discutarea punctului  25 al ordinii de zi şi anume: 

25. Întrebări. Interpelări. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Întrebări, interpelări? 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Domnule președinte, eu am câteva… 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: După cum vedeți, chiar dacă a venit în 

procedură de urgență, grupul liberal a votat, pentru că orice palmă de drum care se 

poate face, trebuie făcută, pentru că suferim cu toții din cauza aceasta. Dar vreau 

să vă aduc în atenție, o suferință a unor oameni care așa i-a plasat Dumnezeu ”într-o 

gură de rai”, dar cu drumul care îl străbate și la care se ajunge, e vorba de Cornereva. Am 

fost acolo în audiența obligatorie pe care poziția de consilier județean… am fost chiar  

împreună cu colegul meu Rujan. Oamenii aceia sunt foarte revoltați și sunt obligat să vă 

aduc la cunoștință, pentru că sunt pe picior de revoltă, vor să iasă să blocheze drumul 

european. Este blocat drumul dintre Cornereva și Plugova și nu pot merge spre Herculane 

sau ieșirea spre Severin, datorită unor surpări de stânci căzute pe carosabil și ei sunt 

obligați să meargă prin Rusca Teregova, înconjurând foarte, foarte mult. Și știm, că nici 

acela nu e un drum practicabil ca să ofere siguranță. Vă rog din suflet, să mergeți acolo, 

este și noul director, cu această ocazie, să meargă, să elibereze oamenii aceia. Vă rog din 

suflet! Asta ar fi una din probleme. O altă problemă, așa, pentru o conduită viitoare, când 

vorbiți dumneavoastră, domnule președinte, ați văzut în treaba asta cu cumpărarea și 

neexercitarea dreptului de preempțiune, spuneți ”eu nu cumpăr”, ”pe mine nu mă 

interesează așa ceva”, aș vrea să vorbiți în numele Consiliului Județean, nu ”eu”! Pentru 

că în stenogramă nu știu cum să scrie, cu ”E” mare sau cu ”e” mic. Dacă îl spuneți prea 

des, o să apară că se scrie cu ”E” mare.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Am înțeles. O să spun ”noi, președintele 

Consiliului Județean”! 
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Domnul consilier Cojocariu Ioan: Nu. O să spuneți altfel. Nu spuneți ”pe mine nu 

mă interesează, eu nu cumpăr”! Știți, asta e problema. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Eu am spus în calitatea mea de președinte. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: E o treabă, că eu am nuanța și mă leg de 

treburile acestea. O singură carte permite treaba aceasta. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Am înțeles. Domnul consilier, dați-mi voie. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: A doua treabă care vreau să o ridic… 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Dați-mi voie să vă spun. De fiecare dată am 

spus ”eu, în calitatea mea de președinte al Consiliului Județean, vin cu această propunere 

în fața dumneavoastră”, dar dacă doriți, repet, o să vă spun ”noi, președintele Consiliului 

Județean Caraș-Severin vin în fața Consiliului Județean Caraș-Severin cu următoarea 

propunere…”. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Bine, dacă așa doriți. Un alt punct pe care vreau 

să-l ridic este, dacă vreți, al ”Cartaginei”, ce facem cu procesul cu domnul Vela? Procesul 

acesta, știm că prin hotărârea tribunalului județean, omul acesta trebuia pus în drepturi, ca 

și consilier județean. În ce situație ne găsim acum, că nu mai știm nimic? Deci în ce 

situație? Pentru că în funcție de răspunsul pe care mi-l veți da, va veni altă întrebare. 

Domnul președinte, domnule secretar, dacă știți în sensul acesta ceva? 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: A fost o decizie a Tribunalului Caraș-

Severin. Noi, Consiliul Județean Caraș-Severin, am utilizat dreptul nostru legal de recurs 

la Curtea de Apel Timișoara.  

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Bun. Aici este partea în care nu trebuia să 

folosiți ”noi”, pentru că nu toți am votat. O parte din noi a fost pentru primire. Deci aici, 

”noi” nu trebuie pus în frază! Este în felul următor: cineva va trebui să răspundă penal 

pentru abuz de putere și o să vedeți, că o să se ajungă și aici. Și n-aș vrea, toți colegii 

dumneavoastră care au ridicat și au votat pentru a fi exclus, să fie acționați penal, ca să nu 

mai vorbesc de consecințele financiare, pentru că omul acesta își va cere drepturile. 

Pentru că legal, corect și drept, este ca omul acesta să fie primit în rândul nostru, alături de 

noi. O să fie despăgubiri, o să se ceară bani. Aș vrea atunci, să-mi spuneți direct, cine va 

da banii și cine va răspunde penal? Dacă puteți și aici, pentru că și în funcție de acest 

răspuns, vreau să salvez măcar două persoane. Vreau dintre consilierii care au votat 

pentru excludere … 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Domnul Cojocariu, haideți, că începem să 

intrăm într-un dialog din acesta al absurdului și credeți-mă, că nu ne face nici o cinste să 

procedăm așa. Consiliul Județean Caraș-Severin, aparatul propriu, ca să fiu explicit, în 

urma votului Consiliului Județean, majoritar, a procedat conform legii. A fost atacat acel 

proiect de hotărâre. Consiliul Județean s-a apărat, a câștigat într-o primă fază, Prefectura, 

am făcut apel sau recurs, conform procedurilor legale. Dacă dumneavoastră îmi spuneți că 

acesta este un abuz în serviciu… 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Nu de serviciu, nu, că acesta nu mă interesează. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Sau de putere… 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Putere, da. 
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Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Merg cu dumneavoastră, în fața oricărei 

instituții a statului, pentru a răspunde. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Nu, de serviciu nu am zis. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Bine. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Acesta se va mușamaliza, se va duce așa, printr-

o ordonanță, dar, de putere.  

Domnul consilier Crina Ioan: Domnul președinte, nu numai că trebuia să faceți, 

sunteți obligat să faceți recurs. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă mulțumesc, domnul Crina. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Mai am o veste bună. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: A, da? Stați, să vă răspund, că văd că aveți 

multe vești bune. Să vă răspund la toată întrebarea. Dacă va exista o decizie definitivă a 

Curții de Apel, fie într-o parte, fie în alta, vă asigur, că noi, Consiliul Județean, vom pune 

în aplicare acea sentință definitivă, oricare va fi ea! 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Aparatul propriu? 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Aparatul propriu, evident. Și vin în fața 

dumneavoastră, apoi, cu explicații. Și dacă e nevoie de încă un vot, o să vin în fața 

domniilor voastre cu un proiect de hotărâre care să îl supun aprobării. Dacă vor mai exista 

ulterior demisii sau nu, vedem. Haideți, să așteptăm decizia instanței, dar repet, până 

acum, noi, Consiliul Județean Caraș-Severin, și noi, președintele Consiliului Județean 

Caraș-Severin, am procedat conform legii. Dacă dumneavoastră spuneți că a fost un abuz 

de putere, nu aveți decât să vă adresați instituțiilor care cercetează abuzul de putere în 

România.  

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Eu, creștinește, v-am atras atenția, în sensul 

acesta. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Mă bucur că ați  făcut-o acum și nu în 

Săptămâna Patimilor!  

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Și fiindcă tot vorbesc de creștinește, vă invităm, 

Primăria Municiului Caransebeș, Casa de Cultură și Episcopia, vă invităm, începând de 

azi, până duminică, la ruga de la oraș. Tot creștinește! 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Mulțumim frumos. Dacă mai sunt alte… Vă 

rog. 

Domnul consilier Sporea Ghiță: Domnul președinte? 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog. 

Domnul consilier Sporea Ghiță: Drumul dintre Grădinari și Giurgiova, repet a nu 

știu câta oară, când putem să-l reparăm? Ce facem? Că ne batem joc de cetățenii care 

circulă pe acolo! E cel mai circulat drum din județul acesta. Am luat-o pe câmp, că nu mai 

putem circula pe drum. Porțiunea aia parcă e de pe lună! Plin de cratere. Îți rămâne 

mașina acolo. Numai câte accidente au fost și câte înjurături am luat toți, tot Consiliul 

Județean, de la oamenii aceia. Ce putem face? Am schimbat și directorul, acum. Nu știu 

dacă a fost pe porțiunea aceea de drum, să vadă. Ați văzut ce e! Ce putem face, domnule 
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director? Au trecut o grămadă de luni, de atunci, de când am preluat noi. Spuneți-mi, că 

nu e mare lucru! Cred că jumătate de zi de lucru… 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Stați, stați, stați…Au trecut atâtea luni, de 

când? 

Domnul consilier Sporea Ghiță: De când sunt în Consiliul Județean și 

dumneavoastră, președinte. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Nu înțelegeam ce-am preluat. Am înțeles. 

Domnul consilier Sporea Ghiță: Nu știu dacă e jumătate de zi de lucru, acolo. E o 

investiție de 2 mii de lei. Măcar să plombăm acelea, cu orice, numai să putem trece pe 

acolo. E de groază! 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: În regulă. Am înțeles. Bun. Dacă mai sunt 

alte întrebări, interpelări? Dacă nu, vă mulțumesc pentru participare, mulțumesc pentru 

vot și consilierilor liberali. Asta pentru că noul lider de grup a spus că ați votat tot ceea ce 

ține de dezvoltarea județului și eu apreciez acest lucru. Vă mulțumesc. Domnul Marșalic 

are de făcut o invitație. Pentru că data trecută, ședința a fost de ziua domniei sale și mi-am 

permis să-i urez ”La mulți ani” de la microfon, dânsul s-a simțit ”obligat”. Creștinește 

vorbind!  

 

Ordinea de zi fiind epuizată, şedinţa se încheie. 

 

 

 

            PREȘEDINTE,                                        SECRETARUL JUDEŢULUI, 

 

            Silviu Hurduzeu                                    Darian Ciobanu 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 FP/FP/ 1 ex. 


